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Protokół nr X/15 

z sesji Rady Miejskiej Śmigla, odbytej w dniu 25 czerwca 2015 r. o godz. 16.00 w sali 

sesyjnej Rady, w Urzędzie Miejskim Śmigla. 

 

 

 Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej Śmigla Wiesław 

Kasperski, który powitał radnych Rady Miejskiej Śmigla, Burmistrza Śmigla, Zastępcę 

Burmistrza Śmigla, pracowników Urzędu, kierowników i dyrektorów jednostek podległych 

Gminie, sołtysów i przewodniczących Zarządów Osiedli, radców prawnych, mieszkańców 

Gminy oraz przedstawicieli mediów.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że w sesji  uczestniczy 14 radnych, co pozwala na 

podejmowanie prawomocnych uchwał. Nieobecny Alfred Splisteser. Lista obecności radnych, 

zaproszonych gości i sołtysów z X sesji Rady Miejskiej Śmigla stanowi załącznik nr 1 do 

protokołu.   

 

Ad.2. 

Przewodniczący Rady poinformował, że porządek obrad w stosownym terminie został 

radnym przekazany.  

 

Porządek sesji: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przedstawienie porządku sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z IX sesji Rady. 

4. Informacja Przewodniczącego Rady z działalności w okresie między 

sesjami. 

5. Sprawozdanie Burmistrza Śmigla z wykonania uchwał Rady Miejskiej 

Śmigla. 

6. Informacja o działalności Burmistrza Śmigla w okresie między sesjami. 

7. Przedstawienie oceny zasobów pomocy społecznej za 2014 rok dla Gminy 

Śmigiel. 

8. Sprawozdania z prac Komisji Rady Miejskiej Śmigla. 

 Rewizyjnej,  

 Finansowo – Gospodarczej, 

 Spraw Społecznych, 

 Planowania i Rozwoju, 

 Rolnictwa, Rzemiosła i Ochrony Środowiska. 

9. Interpelacje i zapytania radnych. 

10. Zapytania sołtysów i przewodniczących Zarządów Osiedli. 

11. Podjęcie uchwał: 

1) w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Śmigiel na rok 2015, 

2) w sprawie dokonania zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej  na lata 2015-

2025, 

3) w sprawie udzielenia dotacji celowej z budżetu Gminy Śmigiel na prace 

konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych 

do rejestru zabytków, nie stanowiących własności gminy. 

4) w sprawie odwołania Skarbnika Śmigla, 

5) w sprawie powołania Skarbnika Śmigla 

6) w sprawie zmian przyjęcia „Strategii Polityki Społecznej Gminy Śmigiel do 

roku 2025”, 
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7) w sprawie powołania Zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na ławników do 

sądów powszechnych, 

8)  w sprawie zmiany siedzib obwodowych komisji wyborczych, 

9) w sprawie zmiany siedziby lokalu obwodowej komisji wyborczej w 

Morownicy. 

12. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

13. Odpowiedzi na zapytania 

14. Wolne głosy i wnioski. 

15. Zakończenie sesji. 

 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że w porządku sesji w poz. 11 ppkt.6 znajduje 

się uchwała w sprawie zmian przyjęcia „Strategii Polityki Społecznej Gminy Śmigiel do roku 

2025”. W związku z licznymi pytaniami i wątpliwościami jakie pojawiły się podczas analizy 

tej uchwały Przewodniczący Rady wniósł o wycofanie z porządku obrad w/w uchwałę. 

Przewodniczący przypomniał, że aby zmienić porządek obrad potrzebna jest 

bezwzględna większość głosów ustawowego składu Rady co w przypadku Rady Miejskiej 

Śmigla jest 8. W głosowaniu udział wzięło 14 radnych, którzy oddali następującą liczbę 

głosów: 

.- „za” wycofaniem uchwały z porządku obrad sesji głosowało 13 radnych. 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 1. 

Uchwała została wycofana. 

 W związku z powyższym pkt 11 ppkt.7 staje się 6, i następne kolejno. 

 Następnie Przewodniczący Rady przystąpił do przegłosowania zmienionego porządku 

obrad.  W głosowaniu udział wzięło 14 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

.- „za” przyjęciem zmienionego porządku obrad sesji głosowało 14 radnych. 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Porządek sesji został zmieniony. 

 

Ad.3. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie protokół  z IX sesji Rady Miejskiej 

Śmigla. Poinformował, że protokół wiernie odzwierciedla przebieg obrad. Poinformował 

także, że protokół jest do wglądu w Biurze Rady. Zapytał, czy są uwagi do protokołu. Uwag 

nie wniesiono. 

Wobec powyższego Przewodniczący przeprowadził głosowanie: 

- „za” przyjęciem protokołu głosowało 14 radnych. 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Protokół przyjęto jednogłośnie.  

 

Ad.4. 

 

Przewodniczący Rady Wiesław Kasperski przedstawił informację ze swojej 

działalności w okresie między sesjami. Informacja stanowi załącznik nr  2 do protokołu. 

Do przedstawionej przez Przewodniczącego Rady informacji pytań nie było. 
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Ad.5. 

 

Sprawozdanie Burmistrza Śmigla z wykonania uchwał Rady Miejskiej Śmigla 

przedstawił Zastępca Burmistrza Śmigla – Marcin Jurga i stanowi ono załącznik nr 3 do 

protokołu. Pytań nie było. 

 

Ad.6. 

 

Informację Burmistrza Śmigla z działalności w okresie między sesjami przedstawił  

Zastępca Burmistrza Marcin Jurga - stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

Radny Sławomir Grzelczyk poprosił o przybliżenie pkt. 29 i 31 przedstawionej 

informacji. 

 Zastępca Burmistrza odpowiedział, że spotkanie z przedsiębiorcami dotyczyło 

przedstawienia przez nich problemów z jakimi się borykają i w jakim kierunku zmiany w 

gminie powstawały. Wnioski zostały spisane także protokół i po powrocie z urlopu Pani 

Burmistrz przestawi  na odpowiedniej komisji z jakimi problemami borykają się nasi 

przedsiębiorcy. 

Natomiast posiedzenie Zgromadzenia Komunalnego Związku Gmin Regionu 

Leszczyńskiego dotyczyło udzielenia absolutorium Zarządowi. 

Radny Wojciech Adamczewski zapytał o pkt. 16. czy były na tym spotkaniu podjęte 

decyzje co do przyszłości kolejki. 

Zastępca Burmistrza odpowiedział, że nie uczestniczył w tym spotkaniu i odpowie po 

powrocie Pani Burmistrz. 

Korzystając z obecności Prezesa Stowarzyszenia Przyjaciół Śmigielskiej Kolejki 

Wąskotorowej w Śmiglu Przewodniczący Rady poprosił o zabranie głosu w tym temacie. 

Prezes, jednocześnie radny Włodzimierz Drótkowski wyjaśnił, że nie chce 

wypowiadać się o tym spotkaniu, jest to informacja Pani Burmistrz. 

 

Ad.7. 

 

W tym punkcie obrad Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie oceny zasobów 

pomocy społecznej za 2014 rok dla Gminy Śmigiel. W zastępstwie Pani kierownik OPS, która 

jest na zwolnieniu lekarskim ocenę przedstawiła Pani Magdalena Drótkowska. 

Ocenę zasobów pomocy społecznej sporządzono na podstawie art. 16 a ustawy z dnia 

12 marca 2004 r. o pomocy społecznej, w oparciu analizę lokalnej sytuacji społecznej i 

demograficznej. Ocena zasobów pomocy społecznej obejmuje przegląd infrastruktury 

społecznej, kadry ośrodka pomocy społecznej, współpracy z organizacjami pozarządowymi, 

nakładów na zadania w sferze pomocy społecznej, bez względu na podmiot który je realizuje. 

Ponadto w ramach analizy sytuacji świadczeniobiorców określono sytuacje osób i rodzin 

korzystających z pomocy społecznej, rodzaje ich problemów oraz rozkład ilościowy. 

Dane do wypełnienia formularzy pozyskano ze zbioru danych ośrodka pomocy społecznej 

oraz Urzędu Miejskiego Śmigla, od Pełnomocnika Burmistrza ds. Uzależnień, z Zakładu 

Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Śmiglu oraz od przedstawicieli organizacji 

działających w sferze pomocy społecznej. 

Do dokonania oceny użyto narzędzia zalecanego przez Wojewodę, umieszczonego w 

Statystycznej Aplikacji Centralnej. Na podstawie analizy zebranych danych oraz zestawienia 

wskaźników sformułowano następujące wnioski końcowe: 

Sytuacja demograficzna i społeczna 

 liczba mieszkańców gminy w roku 2013 wyraźnie wzrosła, liczba osób w wieku 

poprodukcyjnym wzrosła najbardziej; 
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 według danych Urzędu Miasta liczba mieszkańców w 2014 r. w porównaniu z 2013 

spadła o 27 osób; 

  liczba osób bezrobotnych znacząco spadła – o 24%, o 19% spadła także liczba osób 

bezrobotnych długotrwale, liczba osób z prawem do zasiłku pozostała na podobnym 

poziomie, choć również spadła; 

 od roku 2012 liczba mieszkań pozostających w zasobie gminy pozostaje na podobnym 

poziomie; 

 w 2014 r. liczba osób składających wnioski na mieszkania komunalne  jest 

porównywalna do roku 2013; 

 znacząco, bo o 130% zwiększyła się liczba dzieci, którym nie przyznano miejsca w 

przedszkolu; 

 w gminie nie ma miejsc w żłobkach, nie funkcjonuje instytucja opiekuna dziennego 

dla małych dzieci, nie działają hospicja dla osób przewlekle chorych. 

Korzystający z pomocy społecznej 

 liczba rodzin korzystających z pomocy społecznej w stosunku do roku 2013 

zauważalnie zmniejszyła się – o 10%,  liczba osób korzystających z pomocy 

społecznej długotrwale delikatniej – o 3 %, rok wcześniej spadła o 14%; 

 liczba osób w rodzinach objętych pomocą na każde 1000 mieszkańców spadła do 

najniższego poziomu od 2010r. i wynosi  77,76; 

 większość osób korzystała ze świadczeń pieniężnych – 63% z ogółu korzystających, w 

2013 – 68% ze świadczeń niepieniężnych korzystało 45% osób, w 2013 - 41% osób; 

 31 % z ogółu osób korzystających z pomocy korzysta długotrwale, tzn. w ostatnich 36 

miesiącach korzystała z pomocy przez 18 miesięcy, dotyczy to najczęściej dzieci 

korzystających z posiłków, zasiłków stałych dla niepełnosprawnych oraz osób 

objętych usługami opiekuńczymi, w 2010 r. odsetek takich rodzin wynosił aż 38%; 

 najczęściej przyczyną pomocy jest długotrwała choroba, następnie ubóstwo, 

niepełnosprawność i bezrobocie; 

 znacząco zmniejszyła się liczba osób korzystających z pomocy z powodu alkoholizmu 

– o 24%; 

 znacząco zmniejszyła się liczba osób korzystających z pomocy z powodu bezradności 

w sprawach opiekuńczo – wychowawczych – o 49%; 

Zadania ośrodka pomocy społecznej 

 według wartości świadczeń najwięcej wydatkowano na świadczenia rodzinne: zasiłki 

rodzinne z dodatkami ok. 3.178 tys. zł., świadczenia dla opiekunów osób 

niepełnosprawnych – 1.012 tys., zasiłki pielęgnacyjne ok. 1.076 tys. zł.; 

 według wartości na świadczenia z pomocy społecznej najwięcej wydatkowano na 

usługi opiekuńcze – ok. 413 tys. zł., posiłki – ok. 282 tys. zł., zasiłki stałe – ok. 226 

tys. zł.; 

 średnia wysokość zasiłku celowego w 2014 r. spadła o 34 zł. i była najniższa od 2010 

r.; 

 średnia wysokość zasiłku okresowego nieznacznie wzrosła – o 6 zł. i była najwyższa 

od 2010r.; 

 znacząco wzrosły wydatki na schronienie osób bezdomnych – o 49%; 

 podobnie znacząco wzrosły wydatki na utrzymanie mieszkańców w DPS – o 56%; 

 liczba decyzji odmownych w pomocy społecznej spadła o 5 (38 decyzje odmowne); 

 najczęściej są to decyzje odmowne ze względu na dochody przekraczające kryterium 

dochodowe – 63%; 

 liczba decyzji odmownych stanowi zaledwie 2% wszystkich decyzji wydawanych w 

sprawie świadczeń z pomocy społecznej. 
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Zasoby instytucjonalne pomocy i wsparcia 

 infrastruktura społeczna służąca pomocy i wsparciu osób i rodzin jest niewielka; 

 w gminie nie funkcjonują domy pomocy społecznej, ośrodki dla osób z zaburzeniami 

psychicznymi, dom dziennego pobytu, ośrodki dla osób niepełnosprawnych, 

schroniska i noclegownie, centra czy kluby integracji społecznej i inne - nie są to 

bowiem zadania obowiązkowe gminy; 

 rodzaje ośrodków wsparcia w latach 2012-2014 nie zmieniają się, zaliczono do nich: 

gminny punkt wsparcia rodziny i świetlice środowiskowe, oraz dwa kluby 

samopomocy działające oficjalne w ruchu abstynenckim w Czaczu, jadłodajnię w 

Śmiglu; 

 analiza pokazuje potrzebę planowanie dalszego finansowania gminnych placówek w 

zakresie pomocy i wsparcia, dodatkowo dostrzega się potrzebę zwiększenia 

infrastruktury o dom dziennego pobytu dla osób starszych a także zainicjowania klubu 

samopomocy dla rodziców mających problemy opiekuńczo-wychowawcze. 

Kadra ośrodków pomocy społecznej 

 wszyscy pracownicy socjalni ośrodka posiadają wykształcenie wymagane na 

zajmowanych stanowiskach pracy; 

 wskaźnik zatrudnienia w ośrodku odpowiada wymaganiom ustawy o pomocy 

społecznej - 1 prac. socjalny na 2 tys. mieszkańców; 

 pięciu na dziewięciu pracowników socjalnych posiada wyższe wykształcenie; 

 pracownicy socjalni posiadający średnie wykształcenie dodatkowo posiadają 

specjalizacje I stopnia w swoim zawodzie. 

Koszty prowadzenia i utrzymania zasobu pomocy społecznej 

 wydatki w zakresie realizacji polityki społecznej gminy systematycznie rosną; 

 około 90% wydatków w zakresie polityki społecznej realizował Ośrodek Pomocy 

Społecznej, 

 struktura wydatków Gminy w zakresie polityki społecznej według klasyfikacji 

budżetowej za 2014 r. pokazuje, że 61% wydatków na działania w ramach polityki 

społecznej stanowią świadczenia rodzinne i alimentacyjne wraz z wydatkami na 

koszty ich realizacji, 13% - utrzymanie jednostki (w tym część wydatków na usługi 

opiekuńcze), 8% - dodatki mieszkaniowe, 5% inne zadania z pomocy społecznej – 

głównie dożywianie, 4% zasiłki pieniężne i pomoc rzeczowa; 

Aktywność projektowo – programowa 

 Ośrodek planuje od roku 2016 przystąpienie do konkursu w ramach projektów 

finansowanych ze środków Unii Europejskiej, jak to było w latach 2008-2013; 

 w ocenie Ośrodka w roku 2016 należy podjąć działania w celu utworzenia domu 

dziennego pobytu w ramach Programu Wieloletniego "Senior-WIGOR"; 

 Ośrodek realizował program osłonowy – Pomoc państwa w zakresie dożywiania, 

pomocą objęto 560 osób. 

Współpraca gminy z organizacjami pozarządowymi 

 w zakresie pomocy społecznej Gmina współpracowała z jednym stowarzyszeniem, 

któremu zlecono w trybie działalności pożytku publicznego rehabilitację osób 

niepełnosprawnych; 

 Ośrodek współpracuje z trzema stowarzyszeniami – „Światło Nadziei”, INGA oraz 

„Żegrowskie Dęby”. 

 

Pytań do przedstawionej informacji nie było. 
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Ad.8. 

 

W tym punkcie obrad Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie sprawozdań 

przewodniczących komisji. Zaznaczył jednocześnie, że przygotowane sprawozdania są od 

początku kadencji. 

Sprawozdania z pracy Komisji Rady Miejskiej Śmigla: 

– Rewizyjnej – przedstawił Przewodniczący komisji radny Krzysztof Łączny       

   Sprawozdanie  stanowi załącznik nr 5 do protokołu. Pytań nie było. 

– Finansowo Gospodarczej – przedstawiła przewodnicząca komisji radna Adamczak –    

   Puk  Arleta. Sprawozdanie stanowi załącznik nr 6 do protokołu. Pytań nie było. 

– Spraw Społecznych – przedstawił przewodniczący komisji radny Lech Żak. 

   Sprawozdanie stanowi załącznik nr 7 do protokołu. Pytań nie było. 

   Ponadto Przewodniczący komisji zwrócił uwagę, na fakt, że w poprzednim okresie        

   sprawozdawczym komisjia sformułowała 7 wniosków. Na dzień dzisiejszy komisja  

   otrzymała pewne informacje jednak bez udziału członków komisji choć o to  

   wnioskowali. 

– Planowania i Rozwoju – przedstawił przewodniczący komisji radny Sławomir   

   Grzelczyk. Sprawozdanie stanowi załącznik nr 8 do protokołu. Pytań nie było. 

– Rolnictwa, Rzemiosła i Ochrony Środowiska – przedstawił zastępca            

   przewodniczącego komisji radny Wojciech Adamczewski.. Sprawozdanie stanowi   

   załącznik nr 9 do protokołu.  Pytań nie było. 

 

Ad.9. 

 

Interpelacje i zapytania radnych: 

- Rady Lech Żak: 

Skierował pytanie do Zastępcy Burmistrza: 

1) Jakie zostały podjęte działania by rozwiązać konflikt w Parsku? 

 - Radny Sławomir Grzelczyk: 

Skierował pytanie do Pani Prezes Zakładu Wod- Kan. (Prezes zakładu nieobecna na sesji) 

1) Czy jest przygotowywany zaktualizowany plan odnowy i modernizacji urządzeń 

wodociągowo-kanalizacyjnych? 

Wiceprzewodniczący Rady Rafał Klem zadał następujące pytania? 

1) Czy można przeprowadzić kosztorys symulacyjny termoizolacji budynku szkoły w 

Śmiglu? 

2) Czy można zadbać o tereny przy cmentarzu ewangelickim gdzie trawa sięga metra? 

3) Czy suma opłat stałych przy rachunkach za wodę i scieki jest większa jak w roku 

poprzednim? 

 

Więcej pytań nie było. 

  

Ad.10. 

 

Zapytania sołtysów i przewodniczących zarządów osiedli – nie było. 
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Ad.11. 

 

Podjęcie uchwał. 

 

1) w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Śmigiel na rok 2015. 

 

Projekt uchwały omówiła Zastępca Skarbnika Śmigla– Jarosław Buko. Wyjaśnił, że: 

Dział 600 zwiększenie o kwotę 30.0000,00 zł dotyczy pomocy finansowej z Województwa 

Wielkopolskiego z przeznaczeniem na dofinansowanie kolei wąskotorowej w Śmiglu. Taka 

sama kwota została wprowadzona po stronie wydatków. 

Dział 801 zwiększenie w tym dziale o kwotę 22.624,00 zł dotyczy środków z Fundacji 

Rozwoju Systemu Edukacji na realizację projektu " Zagraniczna mobilność kadry edukacji 

szkolnej ". Program ten realizować będzie szkoła w Starej Przysiece Drugiej. Taka sama 

kwota została wprowadzona po stronie wydatków w dziale 801 rozdział 80110. 

Ponadto w rozdziale 80104 dokonuje się przeniesień między zadaniami własnymi a 

porozumieniem. 

Dział 851 zwiększenie o kwotę 10.000,00 zł dotyczy środków z Urzędu Marszałkowskiego na 

realizację zadania pod nazwą " Uzależnia mnie tylko sport ". Taka sama kwota została 

wprowadzona po stronie wydatków. Zmiany w pozostałym załączniku są konsekwencją 

zmian wprowadzonych w planie dochodów i wydatków. 

Dział 700 rozdział 70004 dotacja celowa na inwestycje dla Zakładu Budżetowego w Śmiglu 

w łącznej kwocie 210.000,00 zł z przeznaczeniem na przebudowę dachu w budynku 

mieszkalnym w Śmiglu przy ul. Sienkiewicza 14 w kwocie 110.000,00 zł oraz na przebudowę 

dachu na budynku oficyny przy pałacu w Czaczu ul. Parkowa 2 w kwocie 100.000,00 zł. 

Wydatek zostanie sfinansowany z wolnych środków budżetu. 

Dział 600 rozdział 60016 dokonano przeniesienia środków związanych bieżącym 

utrzymaniem dróg w kwocie 165.285,00 zł na wydatki inwestycyjne. Przebudowy chodnika w 

ul. Kościuszki w Śmiglu (od ul. Mierosławskiego do ul. Orzeszkowej) kwota 50.000,00 zł , 

przebudowy ul. Ariańskiej w Śmiglu zwiększenie o kwotę 3.000,00 zł, przebudowy ul. 

Konopnickiej w Śmiglu kwota 80.000,00 zł, przebudowa ul. Polnej w Czaczu kwota 

32.285,00 zł. Na zadanie z terenu działania radnego. 

Dział 801 rozdział 80110 i zwiększenie dochodów o kwotę 1.200,00 zł z tytułu środków z 

loterii fantowej zgłoszonej w urzędzie celnym. Taką samą kwotę przeznaczono na zakup 

pomocy naukowych dla gimnazjum. 

Rozdział 80101 i 80103 zmniejszenie wydatków o kwotę 7.040,00 zł i zwiększenie wydatków 

o taką samą kwotę w rozdziale 85401 z przeznaczeniem na zakup mebli w świetlicy szkolnej. 

Dotyczy to szkoły podstawowej w Śmiglu. 

Dział 921 rozdział 92109 zwiększenie wydatków z przeznaczeniem na remont dachu na 

budynku harcówki w Śmiglu ul. Lipowa 26 w kwocie 50.000,00 zł, dokonano przeniesienia 

wydatków bieżących w kwocie 10.000,00 zł na wydatki inwestycyjne na budowę wiaty do 

przechowywania mebli ogrodowych przy świetlicy w Nowej Wsi w takiej samej wysokości. 

Dział 926 rozdział 92605 zwiększenie wydatków z budżetu o 1.000,00 zł na zadania z terenu 

działania radnego, a dotyczą siłowni napowietrznej to zadanie będzie realizował OKFiR oraz 

prace inwestycyjne na zadaniu - budowa budynku wykorzystywanego na potrzeby sportowo-

rekreacyjne oraz budowa zbiornika bezodpływowego w Karśnicach. Wydatek zostanie 

sfinansowany z wolnych środków budżetu. 

 Następnie zgłosił autopoprawki do wszystkich uchwał finansowych. Autopoprawki 

radni otrzymali na piśmie. 
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Przewodniczący Rady poinformował, że omawiany projekt uchwały omawiany był na 

posiedzeniu Komisji Finansowo-Gospodarczej i poprosił przewodniczącą komisji o 

przedstawienie opinii. 

Przewodniczącego Komisji Finansowo-Gospodarczej Arleta Adamczak-Puk 

przekazała, że projekt uchwały otrzymał pozytywną opinię. 

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad omawianym projektem 

uchwały.  

Radny Włodzimierz Drótkowski zapytał dlaczego zadanie dotyczące przebudowy ul. 

Konopnickiej zostało wycofane z projektu uchwały? 

Zastępca Burmistrza odpowiedział, że po konsultacji i analizie należy nad problemem 

ul. Konopnickiej jeszcze raz się pochylić. 

Więcej pytań i uwag do projektu uchwały nie było, wobec tego Przewodniczący Rady 

poddał pod głosowanie projekt uchwały w ww. sprawie.  

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 14 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Uchwałę  podjęto jednogłośnie. 

Rada Miejska w obecności 14 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła uchwałę 

Nr X/48/15 w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Śmigiel na rok 2015. 

 

2) w sprawie dokonania zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej  na lata 2015-

2025, 

 

Projekt uchwały przedstawił także Zastępca Skarbnika Śmigla– Jarosław Buko. Wyjaśnił, 

że: Zgodnie ze zmianami w budżecie Gminy Śmigiel w roku 2015, dokonano zmian w 

Uchwale w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Śmigiel na lata 2015-2025. 

W załączniku Nr 1 do Wieloletniej Prognozy Finansowej wprowadzono między innymi 

zmiany w zakresie dostosowania prognozy w zakresie planowanych dochodów , wydatków, 

przychodów i rozchodów. W przychodach budżetu roku 2015 zostały zmienione źródła i 

kwoty, wprowadzono częściowo wolne środki w wysokości 6.768.081,00 zł oraz w pozycji 

przychody z zaciągniętych kredytów i pożyczek nie zmieniona została kwota planowanej 

pożyczki zgodnie z transzą jaka powinna wpłynąć w roku 2015. Transza pożyczki wynika Z 

zaciągniętej już w latach poprzednich pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej. W wyniku wprowadzonych zmian deficyt budżetu 

wynosić będzie 8.632.768,00 zł. Deficyt ten planuje się pokryć z wolnych środków oraz 

pożyczki. Po wprowadzeniu zmian nie ulega zwiększeniu planowana kwota długu na koniec 

roku 2015 i lata następne. Tym samym nie uległy zwiększeniu planowane spłaty rat 

kapitałowych pożyczek i kredytów począwszy od roku 2016. 

Przewodniczący Rady poinformował, że omawiany projekt uchwały omawiany był na 

posiedzeniu Komisji Finansowo-Gospodarczej i poprosił przewodniczącą komisji o 

przedstawienie opinii. 

Przewodniczącego Komisji Finansowo-Gospodarczej Arleta Adamczak-Puk 

przekazała, że projekt uchwały otrzymał pozytywną opinię. 

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad omawianym projektem 

uchwały. Pytań i uwag do projektu uchwały nie było, wobec tego Przewodniczący Rady 

poddał pod głosowanie projekt uchwały w ww. sprawie  

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 14 radnych, 

- „przeciw” – 0, 
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- „wstrzymało się” – 0. 

Uchwałę  podjęto jednogłośnie. 

Rada Miejska w obecności 14 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła uchwałę 

Nr X/49/15 w sprawie dokonania zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej  na lata 2015-

2025. 

 

3) w sprawie udzielenia dotacji celowej z budżetu Gminy Śmigiel na prace 

konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych 

do rejestru zabytków, nie stanowiących własności gminy. 

 

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Śmigla – Danuta Marciniak. Poinformowała, 

że zgodnie z art. 81 i 82 ustawy o ochronie zabytków i opiece nad zabytkami organ 

stanowiący gminy może udzielić dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 

budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków nie stanowiących własność gminy 

Śmigiel. 

W budżecie Gminy Śmigiel na rok 2015 w dziale „ Kultura i ochrona dziedzictwa 

narodowego” zaplanowane zostały między innymi środki w kwocie 20.000,00 zł na dotacje 

celowe na finansowanie lub dofinansowanie prac remontowych i konserwatorskich obiektów 

zabytkowych. W tej właśnie sprawie wpłynął wniosek od proboszcza parafii p.w. Wszystkich 

Świętych w Starym Białczu . Wniosek ten został zgodnie z uchwalonymi zasadami 

sprawdzony i zaopiniowany przez Komisję Finansowo-Gospodarczą i uzyskał opinię 

pozytywną z propozycją dofinansowania w kwocie wymienionej w niniejszej uchwale.    

Zakres prac określony we wniosku dotyczy dofinansowania konicznych prac 

zabezpieczających zabytek – wzmocnienie spękanych ścian kościoła w Starym Białczu.  

Przewodniczący Rady poinformował, że omawiany projekt uchwały omawiany był na 

posiedzeniu Komisji Finansowo-Gospodarczej i poprosił przewodniczącą komisji o 

przedstawienie opinii. 

Przewodniczącego Komisji Finansowo-Gospodarczej Arleta Adamczak-Puk 

przekazała, że projekt uchwały otrzymał pozytywną opinię. 

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad omawianym projektem 

uchwały. Pytań i uwag do projektu uchwały nie było, wobec tego Przewodniczący Rady 

poddał pod głosowanie projekt uchwały w ww. sprawie  

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 14 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Uchwałę  podjęto jednogłośnie. 

Rada Miejska w obecności 14 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła uchwałę 

Nr X/50/15 w sprawie udzielenia dotacji celowej z budżetu Gminy Śmigiel na prace 

konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru 

zabytków, nie stanowiących własności gminy. 

 

4) w sprawie odwołania Skarbnika Śmigla,  

 

Projekt uchwały przedstawił Zastępca Burmistrza Śmigla i wyjaśnił, że zgodnie z art. 

18 ust. 2 pkt 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym wyłączną właściwością 

rady gminy jest powoływanie i odwoływanie, na wniosek wójta, skarbnika gminy. Pani Danuta 

Marciniak – Skarbnik Śmigla w dniu 31 marca 2015 r. wypowiedziała umowę o pracę z 

zachowaniem okresu wypowiedzenia wynoszącego 3 miesiące, który upływa dnia 30 czerwca 

2015 r. 
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Przewodniczący Rady poinformował, że z omawianym projektem uchwały radni 

zapoznali się na każdej z komisji.  

Nikt z radnych nie zabrał głosu. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały .  

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 14 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Uchwałę  podjęto jednogłośnie. 

Rada Miejska w obecności 14 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła uchwałę 

Nr X/51/15 w sprawie odwołania Skarbnika Śmigla. 

 Następnie Przewodniczący poprosił wszystkich o powstanie i zaprosił odchodzącą 

Skarbnik by podziękować jej za wieloletnią pracę na rzecz samorządu śmigielskiego. 

Podkreślił, że zawsze wzorowo wykonywała swoją pracę i serce wkładała w to co robi. 

Następnie Pani Danuta Marciniak odebrała podziękowania i kwiaty od Rady i 

Burmistrza Śmigla. 

W tym momencie Przewodniczący Rady zauważył, że tak się złożyło, że również 

Sekretarz Śmigla – Pan Maciej Wiśniewski jest obecny po raz ostatni. Podziękował także za 

lata wspólnej współpracy, za profesjonalne uwagi i rzetelna pracę. 

Następnie Pan Maciej Wiśniewski odebrał podziękowania i kwiaty od Rady i 

Burmistrza Śmigla. 

Zarówno Pani Skarbnik jak i Sekretarzowi podziękowania złożyli dyrektorzy  

placówek oświatowych podległych Gminie. Po złożonych podziękowaniach radni z 

odchodzącymi Skarbnikiem i Sekretarzem wykonali pamiątkowe zdjęcie. 

Skarbnik i Sekretarz podziękowali za wspólną pracę, że cenne uwagi przez te 

wszystkie lata pracy, jednocześnie życzyli przyjemnej pracy na rzecz społeczności lokalnej i 

dalszego podejmowania niekiedy trudnych decyzji. 

 

5) w sprawie powołania Skarbnika Śmigla 

 

Projekt uchwały przedstawił Zastępca Burmistrza Śmigla i wyjaśnił, że w związku z 

wypowiedzeniem stosunku pracy przez Panią Danutę Marciniak – Skarbnika Śmigla, który 

upływa w dniu 30 czerwca 2015 r., dla zapewnienia prawidłowego funkcjonowania gminy 

konieczne jest powołanie nowego skarbnika z dniem 1 lipca 2015 r. Burmistrz Śmigla 

rekomenduje Radzie Miejskiej Śmigla kandydaturę Pana Jarosława Dariusza Buko na stanowisko 

Skarbnika Śmigla.  

Pan Jarosław Dariusz Buko posiada wykształcenie wyższe zawodowe na kierunku 

Ekonomia, a także studia wyższe magisterskie na kierunku Zarządzanie i Marketing. Ponadto 

posiada doświadczenie zawodowe w zakresie finansów publicznych. W latach 2002-2015 był 

pracownikiem Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu.  

Mając  na względzie powyższe Burmistrz Śmigla przedkłada Radzie Miejskiej uchwałę w 

sprawie powołania na to stanowisko Pana Jarosława Dariusza Buko. 

Przewodniczący Rady poinformował, że z omawianym projektem uchwały radni 

zapoznali się także na każdej z komisji.  

Nikt z radnych nie zabrał głosu. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały .  

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 13 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 1. 

Uchwałę  podjęto. 
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Rada Miejska w obecności 14 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła uchwałę 

Nr X/52/15 w sprawie powołania Skarbnika Śmigla. 

 Następnie Przewodniczący poprosił wszystkich o powstanie i zaprosił nowego 

Skarbnika by pogratulować mianowania. Skarbnik Śmigla – Jarosław Buko odebrał gratulacje 

i kwiaty od Rady i Burmistrza Śmigla.  

 Następnie radny Wojciech Adamczewski zapytał Skarbnika co skłoniło go do zmiany 

pracy? 

 Skarbnik Śmigla Jarosław Buko odpowiedział, że czasami należy dokonać wyborów 

w życiu i to był taki właśnie wybór. 

Radny Sławomir Grzelczyk wyraził nadzieje na dobrą współpracę z nowym Skarbnikiem. 

 

W tym momencie obrad o godz. 17:10 Przewodniczący ogłosił 15 min. przerwy. 

Obrady wznowiono o godz. 17:25 w niezmienionym składzie (14 radnych). 

 

6) w sprawie powołania Zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na ławników do 

sądów powszechnych. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że przygotowana uchwała ponieważ zgodnie z 

ustawą – Prawo o ustroju sądów powszechnych, ławników do sądów wybierają rady gmin, 

których obszar jest objęty właściwością tych sądów. 

Przed przystąpieniem do wyborów rada powołuje Zespół, który przedstawia radzie 

gminy na sesji swoją opinię o zgłoszonych kandydatach. Wobec powyższego powołanie 

Zespołu jest obowiązkiem rady.  

Przewodniczący Rady poinformował, że omawiany projekt uchwały omawiany był na 

posiedzeniu Komisji Spraw Społecznych i poprosił Przewodniczącego Komisji o 

przedstawienie opinii. 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Lech Żak przekazał, że projekt uchwały 

otrzymał pozytywną opinię. 

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad omawianym projektem 

uchwały. Pytań i uwag do projektu uchwały nie było, wobec tego Przewodniczący Rady 

poddał pod głosowanie projekt uchwały w ww. sprawie  

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 14 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Uchwałę  podjęto jednogłośnie. 

Rada Miejska w obecności 14 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła uchwałę 

Nr X/53/15 w sprawie powołania Zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na ławników do 

sądów powszechnych. 

 

7)  w sprawie zmiany siedzib obwodowych komisji wyborczych. 

 

Projekt uchwały przedstawiła Pani Marta Kowalska – pracownik Urzędu Miejskiego i 

wyjaśniła, że zgodnie z przepisami ustawy Kodeks wyborczy właściwa rada gminy dokonuje 

na wniosek Burmistrza zmian siedzib obwodowych komisji wyborczych. Proponuje się 

zmianę siedziby obwodowej komisji wyborczej nr 6 z Przedszkola Samorządowego do 

Świetlicy Wiejskiej w Poladowie oraz zmianę obwodowej komisji wyborczej nr 20 z Zespołu 

Szkół w Czaczu do Świetlicy Wiejskiej w Karśnicach. Lokale te powrócą do pierwotnych 

miejsc sprzed wyborów Prezydenta RP zarządzonych na dzień 10 maja 2015 roku.  
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Pani Kowalska zgłosiła w uzasadnieniu oczywisty błąd pisarski zamiast 10 maja 

podano 17 maja, a wybory odbyły się 10 maja. 

Dodatkowo proponuje się zmianę lokalu obwodowej komisji wyborczej nr 13 z 

Świetlicy RSP w Spławiu do Świetlicy Wiejskiej w Spławiu, co znacznie obniży koszty 

przygotowania lokalu. 

Przewodniczący Rady poinformował, że omawiany projekt uchwały omawiany był na 

posiedzeniu Komisji Spraw Społecznych i poprosił Przewodniczącego Komisji o 

przedstawienie opinii. 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Lech Żak przekazał, że projekt uchwały 

otrzymał pozytywną opinię. 

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad omawianym projektem 

uchwały. Pytań i uwag do projektu uchwały nie było, wobec tego Przewodniczący Rady 

poddał pod głosowanie projekt uchwały w ww. sprawie  

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 14 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Uchwałę  podjęto jednogłośnie. 

Rada Miejska w obecności 14 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła uchwałę 

Nr X/54/15 w sprawie zmiany siedzib obwodowych komisji wyborczych. 

 

8) w sprawie zmiany siedziby lokalu obwodowej komisji wyborczej w Morownicy. 

 

Projekt uchwały przedstawiła Pani Marta Kowalska – pracownik Urzędu Miejskiego i 

wyjaśniła, że Zgodnie z przepisami ustawy Kodeks wyborczy właściwa rada gminy dokonuje na 

wniosek Burmistrza zmian siedzib obwodowych komisji wyborczych. Proponuje się zmianę 

siedziby lokalu obwodowej komisji wyborczej nr 18 z Świetlicy Wiejskiej w Morownicy do 

Przedszkola Samorządowego w Śmiglu na al. Bohaterów 7.  Zmianę lokalu proponuje się na 

planowane 6 września 2015 roku referendum. Na świetlicy wiejskiej w Morownicy w tym czasie 

odbywa się wesele. W związku w powyższym podjęcie niniejszej uchwały uważa się za zasadne. 

Przewodniczący Rady poinformował, że omawiany projekt uchwały omawiany był na 

posiedzeniu Komisji Spraw Społecznych i poprosił Przewodniczącego Komisji o 

przedstawienie opinii. 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Lech Żak przekazał, że projekt uchwały 

otrzymał pozytywną opinię. 

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad omawianym projektem 

uchwały. Pytań i uwag do projektu uchwały nie było, wobec tego Przewodniczący Rady 

poddał pod głosowanie projekt uchwały w ww. sprawie  

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 14 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Uchwałę  podjęto jednogłośnie. 

Rada Miejska w obecności 14 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła uchwałę 

Nr X/55/15 w sprawie zmiany siedziby lokalu obwodowej komisji wyborczej w Morownicy. 
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Ad.12.  

 

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

 

Zastępca Burmistrza Śmigla – Marcin Jurga odpowiedział, że na wszystkie pytania zostanie 

udzielona odpowiedź na piśmie. 

  

Ad.13. 

 

 Odpowiedzi na zapytania Sołtysów i Przewodniczących Zarządów Osiedli – nie było. 

 

Ad. 14. 

 

Wolne głosy i wnioski. 

 

Nowy Skarbnik – Jarosław Buko korzystając z okazji podziękował odchodzącej Pani 

Skarbnik za merytoryczne wprowadzenie go w budżet Śmigla i życzył jej pomyślności 

zarówno w życiu zawodowym jak i prywatnym. 

Radny Michał Skrzypczak zapytał podobnie jak Włodzimierz Drótkowski o zmianę 

planów dotyczących przebudowy ul. Konopnickiej w Śmiglu. 

Zastępca Burmistrza jeszcze raz podkreślił, że pojawiły się wątpliwości i może uda się 

znaleźć inne rozwiązanie, inny rodzaj usprawnienia ruchu by dzieci mogły bezpiecznie 

dotrzeć do szkoły. 

 

Więcej zgłoszeń nie było. 

 

Ad. 15. 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że wyczerpano porządek sesji., a następnie 

podziękował zebranym i zamknął X  sesję Rady Miejskiej Śmigla o godz. 18:00. 

 

 

 

 

Protokołowała:          Przewodniczył: 

         

  

Justyna Rzepecka                 Wiesław Kasperski 

           Przewodniczący  

         Rady Miejskiej Śmigla 

 

 

 

 

 

 

 


